

အသေးဆုံးနှင့်အကျယ်ဆုံး

လင်မယားနှစ်ဦးတို့သည် လိင်မှုဆက်ဆံရာတွင် တစ်ဦးကိုတစ်ဦးစိတ်ကုန်လျက်ရှိကြသည်။ မယားဖြစ်သူက လင်ဖြစ်သူ၏လိင်တံသည် အင်မတန်မှသေးငယ်လွန်းသည်ဟု ထင်သည်။ လင်ဖြစ်သူကလည်း မယားဖြစ်သူ၏ပစ္စည်းမှာ အင်မတန်ကြီးပြီး ကျယ်လွန်းလှသည်ဟု ထင်လျက်ရှိကြသည်။ တစ်ဦးကိုတစ်ဦးမည်သို့မျှပြောဆိုခြင်းမရှိကြသော်လည်း သူတို့၏စိတ်ပျက်မှုကို ဖွင့်ပြောချင်နေကြသည်။ သို့ဖြစ်ရာ မယားလုပ်သူက တစ်နေ့သောအခါတွင် လင်ဖြစ်သူအား “အကိုရေ၊ ကျမညက အိပ်မက်မက်တယ်တော့၊ အိပ်မက်ထဲမှာ ကျမဟာ လီးတွေရောင်းတဲ့ စတိုးဆိုင်ကြီးထဲ ရောက်သွားတယ်။ လီးတွေမှ အကြီးကြီးတွေချည်းဘဲ၊ ဘယ်သူ့လီးဘယ်ဝါ့လီးဆိုတာလဲ အောက်မှာရေးပေး ထားတယ်။ လီးတွေမှ ဆိုက်ဆုံဘဲတော်၊ အကြီးတွေရော အသေးတွေရော စုံနေတာဘဲ” လို့ပြောတဲ့အခါ လင်ဖြစ်သူက “ မင်းအိပ်မက်က တယ်ဆန်းပါလား၊ ဘယ်နှယ်လဲငါ့လီးကို အကြီးဆုံးအတန်းမှာတွေ့တယ်မဟုတ်လား” ဟု မေးလေရာ မယားဖြစ်သူက “ အကြီးဆုံးတန်းမှာတော့မတွေ့ဘူးတော်ရေ... ရှင့်လီးကို တွေ့နိုးတွေ့နိုးနဲ့ ကျမမှာ လိုက်ရှာလိုက်ရတာ နောက်ပိတ်ဆုံး သွားကြားထိုးတံထည်တဲ့ ဘူးထဲကျမှ သွားတွေတော့တာဘဲ” ဟု ပြောလိုက်သဖြင့် လင်ဖြစ်သူမှာ အလွန်အောင့်သီးအောင့်သက်ဖြစ်သွားလေတော့သည်။ စိတ်ထဲမှာတော့ “အင်း နေနှင့်ဦးပေါ့ကွာ၊ ငါလဲ ဒီညအိပ်မက်မက်ပြစ်လိုက်ဦးမယ်” ဟု တေးထားလိုက်သည်။

နောက်နေ့မနက်တွင် ယောကျ်ားဖြစ်သူက “ ဟေ့မိန်းမ၊ ညက ငါလဲအိပ်မက်မက်တယ်ကွ၊ အိပ်မက်ထဲမှာ ငါက ဂူကြီးတစ်ခုထဲဝင်သွားတာပေါ့ကွာ ” ဟု အစချီပြီးပြောလေသဖြင့် မိန်းမဖြစ်သူက စိတ်ဝင်စားစွာနားထောင်လေသည်။ ယောကျ်ားဖြစ်သူက ဆက်လက်ပြီး “အင်းအဲသည်ဂူထဲမှာကွာ ဆောက်ဖုတ်တွေချိတ်ထားတာ ဆိုက်ကိုစုံနေတာဘဲ ဆိုက်အသေးကနေ ဆိုက်အကြီးအထိပေါ့၊ တစ်ချို့ဆောက်ဖုတ်ဆိုယင် ကောက်ပြီးတပ်ကြည့်တာ ကျပ်သိတ်နေတာဘဲ၊ ဘယ်သူ့ဆောက်ဖုတ် ဘယ်ဝါ့ဆောက်ဖုတ်ဆိုတာလဲ အောက်မှာနံမည်ပါရေးထားတယ်ဟ ” ဟု ပြောရာ မယားဖြစ်သူက “ဒါဆိုယင် အဲသည်ကျပ်သိတ်နေတာဟာ ကျမဆောက်ဖုတ်ဖြစ်ရမယ်” ဟု အားကျမခံပြောလေသည်။ ယောကျ်ားဖြစ်သူက “ အေး ငါလဲ ပထမ မင်းဆောက်ဖုတ်အောင့်မေ့နေတာကွ၊ နောက်တော့ မဟုတ်လို့ မင်းဆောက်ဖုတ်ကို လိုက်ရှာတာ၊ အတော်ရှာယူရတယ်ကွာ...ဘယ်နေရာမှမတွေ့ဘူး” ဟုပြောသည်။ မယားက “ ဟယ်တော့ ဘယ်လိုဖြစ်တာလဲ၊ ရှင်ကကြိုးစားမရှာဘူးလား” ဟုမေးလေရာ ယောကျ်ားက “ကြိုးစားရှာပါတယ်ကွာ၊ အချိန်ယူပြီးရှာတာ မတွေ့လို့ နောက်ဆုံးလက်လျှော့ပြီး ဂူထဲကပြန်ထွက်လာမှ မင်းနံမည်ကို ဂူဝမှာ တွေ့တော့တာပါဘဲကွာ ” ဟုပြောပြီး လက်စားချေလိုက်လေသတည်း။